
 

Skolebestyrelsesmøde, Skolecenter Hirtshals 
Tirsdag den 28. april 2020 
Kl. 16.30 - 18.30 Hirtshals undervisningssted - kantinen - ingen forplejning pga. 
coronarestriktioner 
Fraværende: Karin, Anja, Gro 
 
Punkt 1 - Oplæg fra Praktik- og karrierelæringsvejleder Jørgen 
Jensen 
JØJ orienterer skolebestyrelsen om funktionen og hvilken betydning det har for børn og unge 
på SkoleCenter Hirtshals 
 
Referat: 
Jørgen fortalte om de mange forskellige tiltag der skal understøtte, at skolens unge får en 
god tilknytning til arbejdsmarkedet.  
Et nyt tiltag med “Den Digitale Markedsplads”, er lige på trapperne. Det bliver i form af en 
hjemmeside som skal samle de mange forskellige samarbejdspartnere, projekter, 
undervisningsforløb og praktikmuligheder der findes i området. 
Fra Jørgens oplæg kan det fremhæves at der er 56 forskellige praktikforløb igangsat, hvor 
70 elever har været i obligatorisk praktik i uge 40. Derudover er der arbejdet med en lang 
række individuelle praktikker for 6-9 årgang 
Samarbejdet med erhvervslivet i skoledistriktets lokalområde er virkelig godt. 
I perioden der kommer, vil der være særligt fokus på hvilke indsatser der egner sig til skolens 
yngste elever, i forhold til at få det første kendskab til arbejdsmarkedet og jobmuligheder. 
 
Skolebestyrelsen udtrykker stor anerkendelse af det gode arbejde med praktik og 
karrierevejledningen, og opfordre til at blive ved med at fremhæve de gode historier på 
området. 
 
 
Punkt 2 - Coronalukning og genåbning på SkoleCenter Hirtshals 
RVC informere bestyrelsen om overvejelser, beslutninger, praksis og udfordringer i perioden. 
 
Referat: 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 
 
Punkt 3 - Høring. Ny tildelingsmodel på skoleområdet i Hjørring 
kommune 
Børne-, Fritids- og Undervisningsudvalget satte i efteråret 2019 en proces i gang med 
henblik på udarbejdelse af ny tildelingsmodel på skoleområdet. 

 



 

Som ramme for processen tilkendegav Børne-, Fritids- og Undervisningsudvalget, at den 
nuværende skolestruktur og økonomiske ramme fastholdes. Forslag til ny tildelingsmodel 
skulle derfor fungere i den nuværende skolestruktur og ramme. 
Succeskriterierne for processen var, at der blev udarbejdet en tildelingsmodel for 
folkeskoleområdet, der fremadrettet: 
·         sikrer at alle skoler har en økonomisk ramme, der muliggør, at der kan leves op til de 

politisk fastsatte målsætninger og arbejdet med kerneopgaven 
·         understøtter arbejdet med kerneopgaven og de inkluderende læringsmiljøer 
·         lever op til værdierne; tillid, retfærdighed og gennemsigtighed 
·         er forståelig og kan forklares ude decentralt igennem ledelseskæden og 

MED-organisationen 
Derudover blev der med stormøde #1 i oktober 2019 samt en efterfølgende decentral 
kommenteringsfase udarbejdet et samlet værdi- og principnotat, der sammen med 
ovenstående succeskriterier har dannet baggrund for det videre arbejde med udvikling af 
forslag til ny tildelingsmodel, der i løbet af foråret er sket i samarbejde med konsulentfirmaet 
BDO. 
Tildelingskriterierne i forslaget til den nye tildelingsmodel er d. 16. april 2020 blevet 
gennemgået for skoledistriktsledergruppen, skolebestyrelserne samt Sektor-MED 
Undervisning på et administrativt dialogmøde som forberedelse til en ny decentrale 
kommenteringsfase, som igangsættes nu.  
 
Skolebestyrelsen forholder sig til høringsmaterialet og giver indput til høringssvar. RVC 
formulere på den baggrund der efterfølgende rundsendes på mail, til kommentering. 
 
Høringsmateriale - LINK 
 
Referat: 
Bestyrelsen drøftede den proces der har været for udvikling af den nye tildelingsmodel, og 
gav input til høringssvar (kommentering). Bestyrelsen inviterede MED-udvalget til at skrive et 
samlet svar, hvilket MED-udvalget har godkendt. Efterfølgende har RVC sammenskrevet et 
forslag, som både bestyrelse og MED-udvalg har godkendt efter en række rettelser mm. 
Den endelige kommentering af den nye tildelingsmodel kan læses her - LINK 
 
 
Punkt 4 - Mobilfri Skole? 
(Udsættes da det ikke har været muligt at gennemføre høring) 
Gennem en række teammøder, har skolecentrets pædagogiske personale drøftet fordele og 
ulemper ved mobilfri skole og/eller undervisning. 
På mødet fremlægges materialet fra drøftelserne og skolebestyrelsen drøfter det videre 
forløb. 
 
Baggrundsmateriale fra teammøder - BILAG 
 

 

https://drive.google.com/open?id=19yGlI3uCUb6sF6pOgYjkb7S6jC6vF1KB
https://drive.google.com/open?id=1YlxtVuZEgnDJ8Uu2XYi7NjuN8m18uqbQ
https://drive.google.com/open?id=1iCXvwHtaKFU46EEuLhNNDtCDPA45HdAe


 

Indstilling: 
At bestyrelsen finder frem til de vigtigste argumenter i debatten om mobilfri 
undervisning/skole. 
At Skolebestyrelsen drøfter, om der skal arbejdes videre med emnet og eventuelt i hvilken 
retning og tidsramme. 
 
Beslutning:  
Skolebestyrelsen har drøftet emnet, med baggrund i kvalificeringen fra lærere og pædagoger 
i hele skolecentret. På baggrund af denne drøftelse, og de gode erfaringer fra afprøvningen 
på Tornby undervisningssted, ønsker skolebestyrelsen at lave en minihøring blandt det 
pædagogiske personale. 
Høringen der skal sendes ud formuleres således: 
 
Skolebestyrelsen har drøftet personalets arbejde med mobilfri skole/undervisningstid. På 
baggrund af denne drøftelse  og de gode erfaringer med mobilfri tid flere steder i 
skolecentret, ønsker skolebestyrelsen at lave en minihøring blandt det pædagogiske 
personale. 
Skolebestyrelsen ønsker at lave en testperiode hvor begrebet “Offline-pauser” afprøves. 
 
Offline-pauser betyder, at alle pauser i skoledagen er digitaliseringsfri, altså at der ikke må 
anvendes mobiltelefoner, computer, smartwatch osv. Det betyder også, at der er slukket for 
tv-skærme, projektorer og andre digitale underholdningsenheder. 
I testperioden gælder ovenstående for alle elever i SCH, fra 0. klasse til 6. klasse [0.-6.kl.]. 
 
Inden testperioden igangsættes, ønsker Skolebestyrelsen at høre personalet på følgende 
spørgsmål: 

- Hvor lang skal en testperiode være? 
- Hvad skal vi være særligt opmærksomme på i forbindelse med rammesætning af 

testperioden? 
 
Høringssvar til Rasmus Vørs Carlsen rasm3353@hjskole.dk senest den  …. 
 
 
 
__________________________________ 
EVT./orienteringer: 
 
Ledelsen: 

- Samarbejde med Hjørring Musiske Skole 
- Mulighed for sammenlægning af lejrskole for 3. årgang 20/21 (10 elever i Tornby). 
- Udvidet åbningstid SFO - udsat 
- Center-elevråd - udsat 

 

 

mailto:rasm3353@hjskole.dk


 

Medarbejdere: 
- Alle er meget optaget af de opgaver der er i forbindelse med Coronalukning og 

genåbning. 
 
Forældrevalgte:  

- Dialogmøde den 28/5 kl. 17.00-19.30 - punkter skal indmeldes til forvaltningen. Sylvia 
(måske) og Lise deltager 

 
Erhvervsrepræsentant: 

-  
Kommende punkter: 

- SSP kommer på besøg en gang om året og giver en status. 
- Der følges op på anvendelsen af udvidet åbningstid i SFO, ved udgangen af 2019. - 

udsat til juni 2020. 
- Ønske om kommende punkt - forventningsafstemning i forhold til hvad der forventes 

af medarbejderrepræsentanterne i skolebestyrelsen 
  

 



 

Skolebestyrelsesmøder 2019/20 (kl. 16.30-19.30): 
20/8-19 -  
 
21/10-19 (flyttet fra 23/10-19) -  
 
18/11-19 - Økonomitema 
 
17/12-19 -  

- Budgetgodkendelse. 
- Høring, tildelingsmodel LINK 

 
25/2-20 -  

- 6. årgang 
- Skolepolitiske mål i Hjørring kommune 
- Mobilfri Skole? 
- Elevfravær 

 
28/4-20 -  

- Elevplaner 
- Besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder 

 
16/6-20 -  
 
Møderne er som udgangspunkt i Hirtshals! 
 

 

https://drive.google.com/open?id=1Q3zvZxQRloBAbZIvly5fIrKIFXxPOCEw

